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_____ 

 

Allmänpolitisk debatt 
Mellan klockan 09:30 och 11:30 håller kommunfullmäktige en allmänpolitisk 
debatt under temat ”Framtiden för Kalmar”.  

 
_____ 

§ 90 

Val av protokollsjusterare 
Beslut 
Kommunfullmäktige utser Dzenita Abaza (S) och Anna-Britt Wejdsten (L) att 
tillsammans med ordförande justera protokollet. 

§ 91 

Fråga från Fredrik Sjömar (KD): Varför finns det inget 
porrfilter på Kalmars skolor? 
Dnr KS 2018/0430 
 
Kommunfullmäktige beslutar att Fredrik Sjömar (KD) får ställa följande fråga 
till barn- och ungdomsnämndens ordförande Lasse Johansson (S): 
 
Åldern då många barn kommer i kontakt med pornografi sjunker allt längre ner 
i åldrarna. Porren blir i sig också allt grövre. Det finns en politisk enighet bland 
de flesta riksdagspartierna om att barn inte skall komma i kontakt med porr i 
skolansvärld. Ändå har Kalmar kommun valt att inte installera ett porrfilter på 
Kalmars skolor. Varför? 
 
Genomsnittet för när många barn aktivt börjar konsumera porr är idag 12 år 
för killar och strax under 14 år för tjejer. Alltså i regel innan skolans sexual-
undervisning börjar komma igång på riktigt. Många barn börjar alltså lära sig 
om sexualitet genom pornografin istället för genom skolans sexualundervisning 
eller genom samtal med sina föräldrar. Något som riskerar att ge en kraftigt 
förvrängd bild av vad det faktiskt innebär. Porren blir också allt grövre. 
  
Tyvärr har det visat sig att många barn också kommer i kontakt med det 
genom skolans värld. Vi har också hört vittnesmål från flickor om hur pojkar 
tittat på porr på skolans datorer när läraren är bortvänd. 
 
Frågan om ett porrfilter på skolor har börjat diskuteras allt mer. En grupp 
föräldrar har sedan årsskiftet samlat ihop över 23 000 namn under hastaggen 
#porrfribarndom. Frågan om att införa ett filter på alla Sveriges skolor har 
också väckts i riksdagen där det rådde en politisk enighet om att porr inte 
hörde hemma i skolan men en majoritet ansåg att frågan hörde hemma hos 
kommunerna. 
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När Sveriges Radio Kalmar undersökte frågan visade det sig att sex av tio 
kommuner i Kalmar län hade ett sådant här filter, dock inte Kalmar.  
 
Med anledning av detta ställer jag följande enkla fråga till Barn- och 
ungdomsnämndens ordförande Lasse Johansson (S):  
 
- Varför finns det inget porrfilter på Kalmars skolor? 
  __________ 
 
Lasse Johansson lämnar följande svar på frågan: 
 
Sexualundervisning ingår i alla våra skolors värdegrundsarbete och som också 
ingår i läroplanen. I kapitel 1, beskrivs den värdegrund som all utbildning i 
svenska skolor ska vila på och här finns även tydliga riktlinjer som gäller för 
alla som arbetar i skolan samt specifikt för lärare och rektor. Grunden är att 
aktivt jobba med skolornas värdegrund i klassrummet. Det är viktigt att inte 
enbart tillfälliga filter existerar, utan framförallt att sunda värderingar och 
beteenden etableras bland annat då majoriteten av elevers digitala närvaro sker 
utanför skolmiljön. 
 
Detta arbetar våra skolor med från första klass, från mellanstadiet finns 
sexualundervisning med i den löpande undervisningen. Där hoppas jag att 
lärarna och eleverna har en bra diskussion om sex, samlevnad och även om 
porr. 
 
Att eleverna sedan i smyg tittar på porr i skolan är ju just det som ska 
diskuteras i skolan för att kunna ge en nyanserad bild. 
 
Här kommer även lite information om teknik och bakgrunden till beslutet. 
IT-styrgruppen i Kalmar kommun tog 2010 beslut om att inte införa filter utan 
att istället jobba mjukt med frågan i verksamheterna.  
 
Här kommer även lite information om teknik och bakgrunden till beslutet. 
IT-styrgruppen i Kalmar kommun tog 2010 beslut om att inte införa filter utan 
att istället jobba mjukt med frågan i verksamheterna.  
 
Kalmar kommun har dock filter (NetClean) installerat på samtliga i kommunen 
förekommande nätverk, i syfte att förhindra och upptäcka eventuellt direkt 
lagstridigt digitalt sexuellt material med övergrepp på barn. Detta filter fungerar 
på alla digitala enheter som används i skola, men även förskola och andra 
kommunala enheter.  
  
Att försöka förbjuda, censurera eller ”skydda” barn och unga och för den 
delen även vuxna mot världens farligheter har ofta haft helt motsatt effekt 
genom åren. Ut med trollen i ljuset så dör de. 
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§ 92 

Fråga från Christopher Dywik (KD): Varför finns det 
inget porrfilter på Södermöres skolor? 
Dnr KS 2018/0431 
 
Kommunfullmäktige beslutar att Christopher Dywik (KD) får ställa följande 
fråga till Södermöre kommundelsnämnds ordförande Elisabeth Gustavsson 
(S): 
 
Åldern då många barn kommer i kontakt med pornografi sjunker allt längre ner 
i åldrarna. Porren blir i sig också allt grövre. Det finns en politisk enighet bland 
de flesta riksdagspartierna om att barn inte skall komma i kontakt med porr i 
skolansvärld. Ändå har Kalmar kommun valt att inte installera ett porrfilter på 
Kalmars skolor. Varför? 
 
Genomsnittet för när många barn aktivt börjar konsumera porr är idag 12 år 
för killar och strax under 14 år för tjejer. Alltså i regel innan skolans sexual-
undervisning börjar komma igång på riktigt. Många barn börjar alltså lära sig 
om sexualitet genom pornografin istället för genom skolans sexualundervisning 
eller genom samtal med sina föräldrar. Något som riskerar att ge en kraftigt 
förvrängd bild av vad det faktiskt innebär. Porren blir också allt grövre. 
  
Tyvärr har det visat sig att många barn också kommer i kontakt med det 
genom skolans värld. Vi har också hört vittnesmål från flickor om hur pojkar 
tittat på porr på skolans datorer när läraren är bortvänd. 
 
Frågan om ett porrfilter på skolor har börjat diskuteras allt mer. En grupp 
föräldrar har sedan årsskiftet samlat ihop över 23 000 namn under hastaggen 
#porrfribarndom. Frågan om att införa ett filter på alla Sveriges skolor har 
också väckts i riksdagen där det rådde en politisk enighet om att porr inte 
hörde hemma i skolan men en majoritet ansåg att frågan hörde hemma hos 
kommunerna. 
 
När Sveriges Radio Kalmar undersökte frågan visade det sig att sex av tio 
kommuner i Kalmar län hade ett sådant här filter, dock inte Kalmar.  
 
Med anledning av detta ställer jag följande fråga: 
 

- Varför finns det inget porrfilter på Södermöres skolor? 
  __________ 
 
Elisabeth Gustavsson lämnar följande svar på frågan: 
 
IT-styrgruppen i Kalmar kommun tog 2010 beslut om att inte införa filter utan 
att istället arbeta med frågan i verksamheterna.  
 
Men i kommunen finns filter (NetClean) installerat på samtliga förekommande 
nätverk, i syfte att förhindra och upptäcka eventuellt direkt lagstridigt digitalt 
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sexuellt material med övergrepp på barn. Detta filter fungerar på alla digitala 
enheter som används i skola, förskola och andra kommunala verksamheter.  
Skolans verksamhet styrs av Skollag (2010:800) och Läroplan för grundskola, 
förskoleklass och fritidshem (Reviderad 2017). I den senare, kapitel 1, beskrivs 
den värdegrund som all utbildning i svenska skolor ska vila på och här finns 
även tydliga riktlinjer som gäller för alla som arbetar i skolan och specifikt för 
lärare och rektor. Grunden är att aktivt jobba med skolans värdegrund i 
klassrummen. Att sunda värderingar och beteenden skapas då majoriteten av 
elevers digitala närvaro sker utanför skolmiljön. Det är viktigt att kompetens, 
dialog och information som undervisande lärare har, förmedlas till våra elever 
på ett bra sätt. Så att barn och ungdomar förbereds för vuxenvälden genom att 
ge kunskap om hur man navigerar på nätet för att undvika olämpligt innehåll. 
Men också skapa ett förtroende, som gör att barn och unga vågar vända sig till 
en vuxen och dela med sig av vad de hittar på nätet och hur de gör för att 
anmäla sådant som är opassande. 
 
Det är för och nackdelar med filter. Studier visar att vuxna, där det finns filter 
blir mindre villiga att prata om porr och lära barnen att navigera på nätet. Det 
finns risk att filtret döljer saker som eleverna ska ha tillgång till, som 
information om sex och samlevnad, hbtq- rättigheter och relationer. 
 
Det finns idag funktioner, som kan filtrera bort porr, våld, droger o.s.v. i olika 
nivåer. Men dessa hanterar enbart kända siter som flaggats innehålla sådant 
material. De hanterar alltså inte allt material som kan spridas på internet och 
framförallt inte via mobiltelefoner så det kan bli något av en falsk trygghet.  
Södermöre kommundelsförvaltnings satsning på digitala verktyg innebär att 
alla elever i högstadiet får låna datorer under studietiden. I de lägre årskurserna 
finns klassuppsättningar av datorer. Det ger barn och unga bra förutsättningar 
att kunna medverka i samhället och kunskap att påverka framtida 
informationssamhälle. 
 
Vilka filter våra digitala verktyg ska innehålla är en angelägen fråga som alltid är 
och behöver vara aktuell. 
 

§ 93 

Fråga från Fredrik Sjömar (KD): Är du nöjd med 
kommunens krishantering den 23 april 2018? 
Dnr KS 2018/0560 
 
Kommunfullmäktige beslutar att Fredrik Sjömar (KD) får ställa följande fråga 
till kommunstyrelsens ordförande Johan Persson (S): 
 
Den 23 april var undertecknad en av de ca 100 Kalmarbor som med anledning 
av branden vid Läckeby Waters blev beordrad av polis att omedelbart lämna 
våra bostäder. Kommunens hantering av oss väcker en hel del frågor. 
 
När man i efterhand tittar på kommunens hantering av den kvällen så 
framkommer två olika bilder. Professionella medarbetare som långt in på 
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natten håller medborgare informerade om brandens utveckling. Men också en 
bild av en kommun som inte alls verkar ha haft en plan för hur man hanterar 
evakueringar av kommunmedborgare. 
 
Då jag tillhörde de lyckliga som snabbt kunde ta mig bort och istället hem till 
mitt föräldrahem, kunde jag i lugn och ro studera hur kommunen hanterade 
det hela på sina officiella kanaler kalmar.se, facebook-sidan och twitter. Jag 
kunde ganska snabbt se att det fanns ett antal problem, som tyder på att det 
inte riktigt fanns en plan på hur man skulle hantera utrymning av människor 
från deras hem. 
 
Den första riktiga informationen till de utrymda kommer efter lång tid, runt 
21.00, närmare tre timmar efter att utrymningen skett. Den lyder att alla har ett 
eget ansvar att hitta boende för natten, annars skulle man vända sig till 
socialtjänsten. Något nummer till socialtjänsten för den som har svårt att hitta 
boende publiceras dock inte, trots att medborgare efterfrågar det. Kommunens 
växel håller också stängd under kvällen, och hänvisar istället till kommunens 
hemsida som inte ger något akutnummer. 
 
Numret till kommunens trygghets- och larmcentral publiceras först klockan 
21.01 på kommunens förstasida, även om man glömmer att först skriva ut 
numret. Detta nummer har innan dess inte kommunicerats ut på någon av 
kommunens plattformar. Kommunen valde också att inte öppna någon typ av 
evakueringscenter, trots att man sagt åt boende i hela Kalmar tätort att stänga 
fönster och ventilation och hålla sig inomhus. Något som är svårt att göra om 
man inte har någonstans att gå. 
 
Med anledning av detta ställer jag följande enkla fråga till Kommunstyrelsens 
ordförande Johan Persson (S): 

 
- Vilka åtgärder tänker du vidta för att kommunens krishantering vid 

framtida utrymningar skall fungera bättre?  
  __________ 
 
Johan Persson lämnar följande svar på frågan: 

Fredrik Sjömar frågar vilka åtgärder jag tänker vidta för att kommunens 
krishantering vid framtida utrymningar skall fungera bättre.  

Först vill jag tacka för frågan. Den ger mig en möjlighet att beskriva vad som 
hände och vad vår organisation lärt av detta.  

Låt mig först säga att det absolut fanns delar av insatsen som kunde ha 
hanterats på ett annorlunda sätt.   

Vid bränder och andra händelser där evakuering blir nödvändig finns det oftast 
tid att förbereda detta. Man har då möjlighet att i lugn och ro arbeta fram hur 
ärendet ska kommuniceras, hur vi möter invånarnas kommunikationsbehov 
och det finns tid att förbereda lokaler dit de utrymda kan vända sig.   
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Vid denna händelse fanns dock inte den tiden. Brandkåren tillsammans med 
polis var tvungna att utrymma omedelbart i syfte att rädda människors liv och 
hälsa. Det fanns inte tid att planera kommunikationen, inte heller att planera 
utrymningen. Det handlade om minuter och sekunder. I strävan att inte utsätta 
personer ur allmänheten för risker gjordes en ganska riskfylld insats där 
brandkåren efter den initiala insatsen fick sanera ca 20 brandmän och skicka 
dem till akuten för kontroll.   

Hade händelsen pågått under längre tid så hade naturligtvis lokaler öppnats 
upp under kvällen för de som evakuerats. Nu gjordes bedömningen om att 
ganska kort efter den akuta insatsen minska på avspärrningarna så att 
åtminstone bostadsområdena kunde göras tillgängliga igen. 

Jag delar uppfattningen om att lokaler kunde ha öppnats upp ännu tidigare. Vi 
kunde också ha aktiverat fler funktioner i kommunens krishantering för att lösa 
dessa uppgifter. Det blev vid denna insats akut fokus på att få bort folk ifrån 
området, ta hand om utsatt personal och tillse att varken personal eller 
allmänhet kom till skada. Förloppet i denna händelse var extremt.   

Kommunstyrelsens arbetsutskott fick en dragning på brandkåren under 
kvällen. Då var den akuta insatsen på väg att avslutas. Jag bad dagen efter 
kommundirektören att ha en genomgång med berörda för att se vad vi kan lära 
av det som skedde.  

Min bild är att vi snabbt borde aktiverat ett telefonnummer dit människor 
kunde ringa men vi bör också upprätta en plan för vilka lokaler som finns 
tillgängliga vid eventuella behov av evakueringar. 

 

§ 94 

Interpellation från Jonas Lövgren (M): Fungerar 
kommunens krishantering? 
Dnr KS 2018/0544 
 
Kommunfullmäktige beslutar att Jonas Lövgren (M) får ställa följande 
interpellation till kommunstyrelsens ordförande Johan Persson (S): 
 
Den 23 april i år började en verksamhetslokal i Kalmar att brinna. I företagets 
lokaler fanns flera olika kemikalier. Detta gjorde att röken som spred sig över 
centrala Kalmar blev giftig att inandas. Flera verksamheter, ett helt köpcenter, 
ett hotell och flera bostäder fick evakueras. Det dröjde nästan två timmar innan 
de som råkat andas in röken fick veta vart de skulle vända sig eller vad de 
skulle göra. För de som blev tvungna att tillfälligt lämna sina hem eller sina 
hotellrum kom aldrig något svar på vart de skulle vända sig eller ta vägen. Det 
fanns inget speciellt nummer eller någon hemsida dit de kunde vända sig för att 
få information. Någon samlingspunkt för evakuerade dit de kunde vända sig 
för information, trygghet och samtal fanns inte heller upprättad. De 
evakuerade blev helt lämnade ensamma åt sina öden. Genom ett gott arbete av 
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räddningstjänsten blev evakueringen som tur var inte särskilt långvarig. 
Förvirring, ilska och rädsla skapades dock hos många utsatta med den situation 
som rådde. En sådan här hantering från kommunens sida är svår att kalla för 
krishantering, eller rättare sagt så kräver krishanteringen krishantering. Detta 
föranleder reflektion, eftertanke och åtgärder inom kommunens organisation 
för krishantering. 
 
Jag vill därför fråga Johan Persson (S): 
 

- Vad drar du för slutsatser av kommunens krishantering, anser du till 
exempel att krishanteringen fungerade på ett tillfredsställande sätt? 

 
- Vad kommer att förändras/förbättras i kommunens krishantering inför 

framtiden? 
  __________ 
 
Johan Persson lämnar följande svar på interpellationen: 

I en interpellation frågar Jonas Lövgren om kommunens krishantering vid 
branden den 23 april. Han undrar om mina slutsatser och vad som kommer 
förändras/förbättras framåt.   

Först vill jag tacka för interpellationen. Den ger mig en möjlighet att beskriva 
vad som hände och vad vår organisation lärt av detta.   

Låt mig först säga att det absolut fanns delar av insatsen som kunde ha 
hanterats på ett annorlunda sätt.   

Vid bränder och andra händelser där evakuering blir nödvändig finns det oftast 
tid att förbereda detta. Man har då möjlighet att i lugn och ro arbeta fram hur 
ärendet ska kommuniceras, hur vi möter invånarnas kommunikationsbehov 
och det finns tid att förbereda lokaler dit de utrymda kan vända sig.   

Vid denna händelse fanns dock inte den tiden. Brandkåren tillsammans med 
polis var tvungna att utrymma omedelbart i syfte att rädda människors liv och 
hälsa. Det fanns inte tid att planera kommunikationen, inte heller att planera 
utrymningen. Det handlade om minuter och sekunder. I strävan att inte utsätta 
personer ur allmänheten för risker gjordes en ganska riskfylld insats där 
brandkåren efter den initiala insatsen fick sanera ca 20 brandmän och skicka 
dem till akuten för kontroll.  

Hade händelsen pågått under längre tid så hade naturligtvis lokaler öppnats 
upp under kvällen för de som evakuerats. Nu gjordes bedömningen om att 
ganska kort efter den akuta insatsen minska på avspärrningarna så att 
åtminstone bostadsområdena kunde göras tillgängliga igen.   

Jag delar uppfattningen om att lokaler kunde ha öppnats upp ännu tidigare. Vi 
kunde också ha aktiverat fler funktioner i kommunens krishantering för att lösa 
dessa uppgifter. Det blev vid denna insats akut fokus på att få bort folk ifrån 
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området, ta hand om utsatt personal och tillse att varken personal eller 
allmänhet kom till skada. Förloppet i denna händelse var extremt.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott fick en dragning på brandkåren under 
kvällen. Då var den akuta insatsen på väg att avslutas. Jag bad dagen efter 
kommundirektören att ha en genomgång med berörda för att se vad vi kan lära 
av det som skedde.  

Min bild är att vi snabbt borde aktiverat ett telefonnummer dit människor 
kunde ringa men vi bör också upprätta en plan för vilka lokaler som finns 
tillgängliga vid eventuella behov av evakueringar. 

 

§ 95 

Interpellation från Anna-Britt Wejdsten (L) om 
samlingslokaler i Lindsdal 
Dnr KS 2018/0422 
 
Kommunfullmäktige beslutar att Anna-Britt Wejdsten (L) får ställa följande 
interpellation till samhällsbyggnadsnämndens ordförande Mattias Adolfson (S), 
överlämnad till kultur- och fritidsnämndens ordförande Marianne Dahlberg 
(S): 
 
Lindsdal växer och området vid Snurrom och Fjölebro växer ur gruset efter 
Fanerdun ett stort antal hus med lägenheters om förhoppningsvis relativt snart 
kommer att vara bebodda. Trycket på samlings - och föreningslokaler där både 
gamla och unga kan träffas för olika aktiviteter och sammankomster kommer 
med all säkerhet att öka. 
 
Redan idag är utbudet av lokaler i Lindsdal begränsat där föreningar och 
organisationer kan träffas för att utöva sina verksamheter. Lindsdalsskolan har 
endast smärre lokaler och dessa kan endast nyttjas under kvällstid. 
 
Folkets Hus har ca 80 år på nacken och når inte riktigt upp till de krav som 
ställs idag, men är den lokal som kan ut nyttjas även dagtid, har ett centralt läge 
samt tillgång till parkeringsplatser. Dock har lokalen begränsat utrymme. De 
både pensionärsföreningarna SPF och PRO i Lindsdal använder lokalen till 
sina verksamheter då det är den enda lokal som kan nyttjas under dagtid. 
 
Behovet och efterfrågan på lokaler finns redan idag och kommer med all 
säkerhet att öka.  
 
Med anledning av vad ovan sagts vill jag ha svar på: 
 

- Har Kalmar kommun planerat att bygga någon/några lokaler centralt i 
Lindsdal som är tillgängliga både dag och kvällstid där föreningar – för 
både unga och äldre - kan ha möjlighet att utöva sina 
verksamheter/föreningsliv? 



 11 (34) 
Kommunfullmäktige 
 
 
 

PROTOKOLL 
 
Sammanträdesdatum 
2018-05-28 

 
  __________ 
 
Marianne Dahlberg lämnar följande svar på interpellationen: 
 
Behovet av ändamålsenliga föreningslokaler och mötesplatser är stort, att möta 
det behovet är en prioriterad fråga för Kultur och Fritidsnämnden. Särskilt 
viktigt är det utanför centralorten, då vi arbetar med målet ”hela Kalmar ska 
leva”. Vi arbetar mycket med att stötta de ideella krafterna i våra Folkets Hus 
och Bygdegårdar, de står för en stor och betydelsefull del av kommunens 
mötesplatser, med prisvärda och tillgängliga lokaler för medborgarna i Kalmar 
kommun. Det är av yttersta vikt att man med kommunens hjälp får möjlighet 
att investera i sina lokaler för att hålla dom i gott skick och utrustade för den 
stora bredd av aktiviteter som förenings- och samhällsliv erbjuder. 
Kultur och Fritidsnämnden har också inlett ett arbete med ”kultur och 
fritidsfilialer” där ökat öppethållande i våra verksamheter är en av flera viktiga 
delar. Det ska bli en plats där fritidsgårdens, bibliotekets och kulturskolans 
verksamheter samsas under ett tak, en attraktiv och aktiv mötesplats för 
föreningar, studieförbund, näringsliv och inte minst de boende i området. 
Målet är en plats för interaktion och integration som skapar nya bekantskaper 
över generations- och kulturgränser, en plats där arbetssätt och verksamhet 
vilar på demokratiska och jämställda principer. 
 
Svar på frågan: ”Har Kalmar kommun planerat att bygga någon/några lokaler 
centralt i Lindsdal som är tillgängliga både dag och kvällstid där föreningar – 
för både unga och äldre - kan ha möjlighet att utöva sina 
verksamheter/föreningsliv”? 
 

- Kultur- och fritidsförvaltningen har i nuläget verksamhet på både 
biblioteksfilial och fritidsgård i Lindsdal, bägge välbesökta. Båda 
lokalerna fungerar väl, men är ganska ålderstigna och inte anpassade 
efter varken nutida eller framtida verksamhet. I dagsläget har vi inte 
fattat beslut eller budgeterat för någon ytterligare investering i 
nuvarande eller nya lokaler, men vi bedömer att behovet finns inom de 
närmaste åren. Vi har just påbörjat arbetet med en kultur och 
fritidsfilial i Smedby, den mötesplatsen invigs i september och tanken 
är att fortsätta utveckla våra verksamheter på samma sätt även i andra 
tätorter i kommunen, så även i Lindsdal. 

§ 96 

Strategi för jämställdhet 2018-2022 
Dnr KS 2017/0868 

Handlingar 
Kommunledningskontorets skrivelse den 16 april 2018. 
 
Strategi för jämställdhet 2018–2022. 
 
Yttrande från Länsstyrelsen i Kalmar län. 
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Yttrande från Regionförbundet i Kalmar län. 
 
Protokollsutdrag från barn- och ungdomsnämnden, kultur- och 
fritidsnämnden, omsorgsnämnden, samhällsbyggnadsnämnden, 
servicenämnden, socialnämnden och Södermöre kommundelsnämnd. 
 
Kommunstyrelsens protokoll den 2 maj 2018, § 72. 

Bakgrund 
Ett förslag till strategi för jämställdhet 2018-2022 har tagits fram. Förslaget, 
som föreslås ersätta kommunens jämställdhetsprogram 2014-2020, anger mål 
och åtgärder för att säkerställa en jämställd kommunal verksamhet och stärka 
insatserna för att Kalmar ska bli en jämställd kommun att verka och leva i.  
 
I verksamhetsplan med budget för 2018 slår kommunfullmäktige fast att ett av 
kommunens långsiktiga mål är jämställd verksamhet. Tidsmässigt förväntas 
målet vara uppfyllt senast 2022. Att jämställdhetssäkra kommunens verksam-
heter innebär att alla verksamheter säkerställer likvärdig service och 
bemötande, likvärdig myndighetsutövning, likvärdig resursfördelning och 
jämställd makt och inflytande till alla kvinnor och män, flickor och pojkar 
oavsett bakgrund och tillhörighet. 
 
Målet är inte nytt men det har visat sig vara svårt att omsätta och följaktligen 
också att följa upp. Flera verksamheter har efterfrågat en ökad tydlighet i målet 
och stöd för att kunna bryta ner det till verksamhetsnivå. 
 
Kalmar kommuns nuvarande jämställdhetsprogram som omfattar perioden 
2014-2020 bygger på de tidigare nationella jämställdhetspolitiska målen, men 
under 2016 fattade riksdagen beslut om en förnyad jämställdhetspolitik som 
omfattar fler och delvis nya mål. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 23 januari 2018 att skicka 
förslag till Strategi för jämställdhet 2018–2022 på remiss till Kalmar kommuns 
samtliga nämnder, bolagsstyrelser, fackliga organisationer samt Landstinget i 
Kalmar län, Länsstyrelsen i Kalmar län och Regionförbundet i Kalmar län. 
 
Sju nämnder samt Regionförbundet i Kalmar län och Länsstyrelsen i Kalmar 
län har valt att inkomma med synpunkter. Samtliga ställer sig bakom den 
framarbetade strategin. Södermöre kommundelsnämnd har framfört några 
synpunkter som de anser bör tas i beaktning, förtydligas och läggas till i 
strategin.  
 
I övrigt har strategin kompletterats med följande; stilistiska förändringar,  
Kalmar kommuns jämställdhetspris, anslutning till Länsstyrelsen i Kalmar läns 
regionala strategi, ”Ett jämställt Kalmar län 2017–2027” samt ordförklaringar.  
 
Kommunstyrelsen har föreslagit att kommunfullmäktige antar strategi för 
jämställdhet 2018-2022. 
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Överläggning 
Under överläggningen redovisas följande förslag: 

 
1. Max Troendlé (MP) föreslår att kommunfullmäktige ska återremittera 

ärendet i syfte att skärpa vissa formuleringar av rekommendationerna samt 
inkludera icke-binära i handlingsplanen. 
 

2. Christopher Dywik (KD), med instämmande av Fredrik Sjömar (KD), 
föreslår i första hand att kommunfullmäktige återremitterar ärendet för 
följande ändringar och tillägg: 
1. Stycke 4. En jämställd fördelning av det obetalda hem- och omsorgs-
arbetet. Under punkten ”Rekommendationer” byta ut punkt 2 mot följande 
text: ”Verka för att samtliga föräldrar och blivande föräldrar skall erbjudas 
att delta i föräldrastödskurser, exempelvis Cope och Comet”. 
2. Stycke 6. Mäns våld mot kvinnor ska upphöra. Under punkten 
”Rekommendationer” infoga ny punkt mellan punkt 1 och 2 enligt följande: 
”Verka för att utveckla ett verkningsfullt arbete för att förebygga och bryta 
kvinnors våld mot män, våld i samkönade relationer och hedersrelaterat 
våld”. I andra hand, om kommunfullmäktige beslutar att avgöra ärendet 
idag, föreslås att kommunfullmäktige avslår förslaget. 
 

3. Thoralf Alfsson (SD) föreslår i första hand att ärendet återremitteras, i 
andra hand, om kommunfullmäktige beslutar att avgöra ärendet idag, 
föreslås att kommunfullmäktige avslår förslaget. 
 

4. Bertil Dahl (V) – med instämmande av Carl-Henrik Sölvinger (L), Michael 
Ländin (S), Dzenita Abaza (S) och Ingemar Einarsson (C) – föreslår att 
kommunfullmäktige ska bifalla kommunstyrelsens förslag.  
 

Efter att överläggningen avslutats frågar ordföranden först om kommun-
fullmäktige vill återremittera ärendet eller avgöra det idag. Han finner att det 
ska avgöras idag. 
 
Omröstning begärs. Kommunfullmäktige godkänner följande omröstnings-
proposition: ”Den som vill avgöra ärendet idag röstar ja, den som vill 
återremittera det röstar nej”. Vid omröstningen avges 49 ja-röster och 12-nej-
röster (hur var och en röstar framgår av bilaga A). Det innebär att 
kommunfullmäktige beslutar att avgöra ärendet idag.  
 
Härefter frågar ordföranden om kommunfullmäktige vill bifalla eller avslå 
kommunstyrelsens förslag. Han finner att kommunfullmäktige bifaller 
förslaget. 
 
Omröstning begärs. Kommunfullmäktige godkänner följande omröstnings-
proposition: ”Den som vill bifalla kommunstyrelsens förslag röstar ja, den som 
vill avslå det röstar nej”. Vid omröstningen avges 53 ja-röster och 8 nej-röster 
(hur var och en röstar framgår av bilaga B). Det innebär att kommun-
fullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag. 
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Beslut 
Kommunfullmäktige antar förslag till Strategi för jämställdhet 2018–2022. 
 
Kalmar kommuns jämställdhetsprogram som omfattar perioden 2014–2020 
ersätts av Strategi för jämställdhet 2018–2022. 

Reservationer 
Ledamöterna från KD reserverar sig skriftligen mot beslutet och anför: 
”Kristdemokraterna beklagar att kommunstyrelsen har släppt igenom en så 
pass bristfällig jämställdhetsstrategi. Jämställdhetsperspektiv saknas, HBTQ-
perspektiv saknas. Den är politiskt tillrättalagd, innehåller en brist på konkreta 
uppdrag, konkreta mål samt uppföljning. I planen råder en vild blandning av 
saker kommunen kan och bör jobba med och nationella frågor – samt frågor 
som familjen bäst bestämmer om själva vid köksbordet (som till exempel vem 
som ska göra vad i hushållsarbetet).  
 
För oss kristdemokrater är kommunens jämställdhetsarbete oerhört viktigt. 
Alla som bor och verkar i Kalmarbygden ska behandlas med respekt och få 
samma stöd och hjälp oavsett kön, etnicitet eller sexuell läggning. Så är det 
tyvärr inte i dagsläget. 
 
Mäns våld mot kvinnor är det grövsta och mest utbredda problemet när det 
gäller våld i nära relationer, så det är bra att vi jobbar så offensivt på det 
området. Samtidigt rapporterar Brottsförebygganderådet att kvinnors våld mot 
män är betydligt vanligare än man tidigare trott, samt att våld i samkönade 
relationer ligger i princip på samma nivå som inom heterosexuella relationer. 
Det är givetvis något som vi måste ta på största allvar. Därför tycker vi att det 
är en självklarhet att dessa individer ska få samma skydd och stöd som 
kommunen ger till kvinnor när män är förövarna. Därför har vi föreslagit att 
Kalmar kommun utöver sitt arbete gentemot denna grupp, även ska ’verka för 
att utveckla ett verkningsfullt arbete för att förebygga och bryta kvinnors våld 
mot män, våld i samkönade relationer och hedersrelaterat våld’. 
 
Vidare anser vi att Kalmar kommun ska ’verka för att samtliga föräldrar och 
blivande föräldrar skall erbjudas att delta i föräldrastödskurser, exempelvis 
Cope och Comet’.  Snarare än politiskt tillrättalagda kurser ’med ett jämställt’ 
perspektiv på föräldraskap’. Det generella problemet vi har är att det allt för 
ofta bara är en förälder som engagerar sig i barnets uppväxt gällande kurser, 
föräldramöten etc. Det effektivaste stödet vi kan göra för att få ett jämställt 
föräldraskap är att kraftfullt arbeta för att båda föräldrarna ska engagerar sig i 
barnens uppväxt. Inte att göra föräldrakurserna mer politiskt tillrättalagda.” 
 
Ledamöterna från SD reserverar sig skriftligen mot beslutet och anför: 
”För Sverigedemokraterna är det en fullständig självklarhet att män och 
kvinnor har exakt samma värde och att båda könen skall ha samma rättigheter, 
vara lika inför lagen och känna sig trygga och respekterade. Det betyder dock 
inte att vi står bakom t.ex. introduktion av genuspedagogik i förskolan eller att 
samhället ska lägga sig i hur föräldrar fördelar föräldrapenning mellan sig eller i 
övrigt lever sina privatliv och fördelar hemarbetet. 
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Vi förespråkar en formell jämställdhet där varken kvinnor eller män skall 
särbehandlas på basis av könstillhörighet. Om detta sedan skulle visa sig leda 
till att män och kvinnor inte gör allting på samma sätt, i exakt samma 
utsträckning, så betraktar vi inte det som problematiskt.”.” 

Protokollsanteckningar 
Ledamöterna från M och L redovisar en protokollsanteckning enligt följande: 
”Strategidokument, enligt förslag till beslut, föreslås ersätta kommunens 
jämställdhetsprogram 2014-2020. Det är en föreslagen strategi som anger mål 
och åtgärder för att Kalmar kommun ska bedriva en jämställd verksamhet, men 
även bidra till att kommunen är en jämställd kommun att leva och verka i. Det 
är en strategi vi stödjer och välkomnar. 
 
I Strategidokumentet har det under remissrunda uppkommit åsikter om 
rubriksättning för punkt sex – Mäns våld mot kvinnor ska upphöra – som 
vilseledande. Vi menar att rubriksättningen bör ändras till att omfatta vad 
målbeskrivningen ger uttryck för. Målbeskrivningen, till skillnad mot 
rubriksättning, beskriver att allt våld och utnyttjande mot medmänniskor ska 
bekämpas. Mäns våld mot kvinnor eller kvinnors våld mot män liksom allt våld 
i nära relationer är oacceptabelt, därav hade ändrad rubriksättning med fördel 
uppfattats som mer tydlig med en annan formulering.” 
 
Ledamöterna från L redovisar en protokollsanteckning enligt följande: 
”Strategi för jämställdhet 2018-2022 är ett viktigt dokument i det fortsatta 
jämställdhetsarbetet. 
 
Flera synpunkter har framkommit vad gäller rubriksättningen ’Mäns våld mot 
kvinnor ska upphöra’. Självklart ska allt våld motverkas och lagföras. Den 
regionala strategin har valt en rubriksättning som lyder ’Mäns våld mot kvinnor 
och våld i nära relationer ska upphöra’. Jag anser att denna skulle användas i 
vår lokala strategi och skulle även stärka kopplingen mellan dokumenten. 
 
Vi instämmer i övrigt i synpunkten från Länsstyrelsen att strategin innehåller 
för mycket uttryck som ’verka för’, ’uppmana’, ’uppmuntra’ osv. Detta är 
självklart lämpligt på områden som kommunen inte har rådighet över men en 
hel del områden har vi rådighet över där dessa begrepp förekommer ofta t.ex. 
tillsättandet av politiska uppdrag, vår roll som arbetsgivare, skola etc. Här 
kunde vi vara tydligare med hur vi ska uppnå dessa viktiga mål.” 
 
Björn Brändewall (L) redovisar en protokollsanteckning enligt följande: 
”Jag delar synen att det är beklagligt att icke-binära inte tas upp i strategin. Men 
då det pågår ett arbete för att inkludera denna grupp i kommunens HBTQ-
handlingsplan, kan jag nöja mig med det. Det är dock olyckligt att jämställd-
hetsplaner som denna så ofta fastnar i binära och heteronormativa problem-
formuleringar; rubriker som den om ”mäns våld mot kvinnor” är 
symptomatiskt för detta. Det kanske vore nödvändigt att framöver slå ihop 
jämställdhet och HBTQ till en gemensam handlingsplan för att få ett 
heltäckande grepp om frågorna.” 
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Ledamöterna från MP redovisar en protokollsanteckning enligt följande: 
”Miljöpartiet ville återremittera ärendet. Vi ser en väldigt stor brist i att 
strategin utgår från att det bara finns män och kvinnor, och helt förbiser icke- 
binära transpersoner*. Transpersoner är en av de mest utsatta grupperna i 
samhället sett till andelen som övervägt att ta sitt liv, som försökt ta sitt liv, 
som utsätts för psykiskt eller fysiskt våld, som känner sig begränsade från att 
delta i aktiviteter för rädsla av att bli utsatta för kränkande behandling, och så 
vidare. 
 
Att icke-binära dessutom inte ens nämns i kommunens egen handlingsplan för 
HBTQ ser vi också allvarligt på. Miljöpartiet vill att Kalmar kommun ska gå i 
bräschen för transpersoners rättigheter, och ta frågorna på större allvar. För att 
göra detta måste vår jämställdhetsstrategi även beröra de som varken är män 
eller kvinnor.” 
 

§ 97 

Översyn av villkor köpekontrakt 
Dnr KS 2018/0363 

Handlingar 
Kommunledningskontorets skrivelse den 18 april 2018. 
 
Kommunstyrelsens protokoll den 2 maj 2018, § 74. 

Bakgrund 
I kommunens verksamhetsplan sätts inriktningen att under perioden 2016-
2018 arbeta för att färdigställa minst 700 bostäder per år fram till 2020. I 
verksamhetsplanen beskrivs också att Kalmar ska ha en blandad bebyggelse där 
vi värnar hyresrätter och prioriterar aktörer som satsar på denna boendeform. 
 
Vid markförsäljningar i Kalmar kommun i dag sätts markpriset för flerbostads-
hus beroende på om förvärvaren ska uppföra hyres- eller bostadsrätter. Enligt 
villkor i köpekontraktet ska dock köparen betala en tilläggsköpeskilling i det fall 
ombildning till bostadsrätter sker. Tilläggsköpeskillingen motsvarar differensen 
i markpris mellan hyres- och bostadsrätter. Utöver tilläggsköpeskilling finns i 
dagsläget inga villkor i avtalen som tar sikte på bevarandet av hyresrätten, utan 
det bygger i denna del i stort sett på ett ömsesidigt förtroende mellan 
kommunen och bygg-/fastighetsbolaget.  
 
Mot bakgrund av ovanstående ser kommunledningskontoret nu ett behov av 
att skärpa villkoren i köpekontrakten för att tydligare verka för att säkerställa 
byggnation och bevarande av hyresrätter och föreslår att kommunen vid 
försäljning av mark och fastighet för byggnation av hyresrätter tar med villkor i 
köpekontraktet som reglerar tilläggsköpeskilling, viten och sanktion i mark-
anvisningar.  
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Villkoret om medgivande till överlåtelse ska gälla vid försäljning av mark och 
fastigheter för byggnation av bostäder och verksamheter. Villkoret ska gälla 
både vid försäljning till bolag och till privatpersoner (bland annat via tomtkön).  
 
De nya villkoren föreslås gälla från och med den 1 juni 2018. 
 
Kommunstyrelsen har föreslagit att kommunfullmäktige beslutar i enlighet 
med kommunledningskontorets förslag.  

Överläggning 
Under överläggningen redovisas följande förslag: 
 
1. Christopher Dywik (KD) föreslår att ärendet återremitteras för att sista 

stycket under punkten ”Byggnation och bevarande av hyresrätter” ändras 
till: ”Sanktion i markanvisningar innebär att kommunen har rätt att, under 
ett års tid, diskvalificera bolag i markanvisningar om bolaget inte följt 
tidigare med kommunen ingångna avtal gällande ovan.” 
 

2. Mattias Adolfson (S) föreslår att kommunfullmäktige ska bifalla 
kommunstyrelsens förslag. 
 

Sedan överläggningen avslutats frågar ordföranden om kommunfullmäktige vill 
avgöra ärendet idag eller återremittera det. Han finner att kommunfullmäktige 
vill avgöra ärendet idag. 
 
Härefter frågar ordföranden om kommunfullmäktige vill bifalla eller avslå 
kommunstyrelsens förslag. Han finner att kommunfullmäktige bifaller 
förslaget.  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att:  
 

- Vid försäljning av mark och fastigheter för byggnation av hyresrätter 
ska köpekontraktet innehålla villkor om tilläggsköpeskilling, viten och 
sanktion i markanvisningar för att verka för att säkerställa byggnation 
och bevarande av hyresrätter. 
 

- Vid försäljning av mark och fastigheter för byggnation ska köpe-
kontraktet innehålla villkor om krav på kommunens skriftliga med-
givande till överlåtelse till dess att köparen fullgjort sin byggnads-
skyldighet i enlighet med tecknat köpekontrakt. 

 
Beslutet ska gälla från och med den 1 juni 2018 och ska inte tillämpas 
retroaktivt.  
 
Kommunledningskontoret får i uppdrag att uppdatera de befintliga Riktlinjerna 
för reservation och försäljning av mark med ovanstående. 

Reservationer 
Ledamöterna från KD reserverar sig skriftligen mot beslutet och anför: 
”Det är viktigt för medborgarna att veta att man kan lita på de beslut som 
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politikerna tar kommer genomföras, liksom de avtal som följer när besluten 
omsätts till verklighet. Att det finns de som medvetet agerar bedrägligt och 
bryter mot ingångna avtal är något som måste beivras. Därför välkomnar 
Kristdemokraterna en skärpning av villkoren i köpekontrakten. 
 
Däremot vill vi höja ett varningens finger mot att godtyckligt sätta bolag som 
brutit mot ingångna avtal i karantän på en obestämd tid. Ett förtydligande av 
vilken tid det handlar om vore därför önskvärt, till exempelvis ett år. 
 
Därför anser Kristdemokraterna att sista stycket under punkten ’Byggnation 
och bevarande av hyresrätter’ ändras till: ’Sanktion i markanvisningar innebär 
att kommunen har rätt att, under ett års tid, diskvalificera bolag i 
markanvisningar om bolaget inte följt tidigare med kommunen ingångna avtal 
gällande ovan.” 

Protokollsanteckningar 
Ledamöterna från MP redovisar en protokollsanteckning enligt följande: 
”Vi stöder förslaget om rutiner för sanktioner och viten i avtal för mark-
anvisning och markförsäljning för att ställa hårda krav på de överens-
kommelser som gjorts i kommunens intresse som till exempel en viss andel 
hyresrätter vid byggnation. Vi vill också att kommunen ska undersöka den här 
möjligheten med sanktioner och viten även för andra typer av krav vid 
kommunal försäljning till exempel vad gäller utfästelser om klimatsmart 
byggande.  
 
Arbetet med att begränsa klimatförändringarnas effekter måste ske från två 
håll, att minska utsläppen av växthusgaser och att anpassa samhället till ett 
förändrat klimat. Köpekontrakt ger kommunen en möjlighet att försäkra att 
krav på klimatsmart byggande. Vi anser att flera krav på klimatsmart byggande 
(solceller på tak, bilpool möjligheter, användning av träd, vattensparande 
teknik, m.m.) ska ställas vid varje försäljning av mark och fastigheter för 
byggnation och att köpekontrakt utnyttjas för att säkerställa att kraven 
uppfylls.” 
 

§ 98 

Motion från Thoralf Alfsson (SD) angående redovisning 
av det ekonomiska resultatet för kommunens 
vindkraftverk 
Dnr KS 2018/0124 

Handlingar 
Utdrag ur servicenämndens protokoll den 21 mars 2018, § 32. 
 
Motion. 
 
Kommunstyrelsens protokoll den 2 maj 2018, § 76. 
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Bakgrund 
Thoralf Alfsson (SD) föreslår i en motion att: 
- Kalmar kommun i första hand skall avskaffa systemet med ett internpris 

och därmed sluta manipulera det ekonomiska resultatet för kommunens 
vindkraftverk.  

- Serviceförvaltningen i sin årsrapport redovisar det marknadsmässiga 
resultatet och den överdebitering som skett till förvaltningarna om inte 
internpriset avskaffas. 

 
Servicenämnden har yttrat sig över motionen och föreslår att yttrandet ska 
utgöra svar på Thoralf Alfssons motion angående redovisning av det 
ekonomiska resultatet för kommunens vindkraftverk.  
 
Kommunstyrelsen har tillstyrkt servicenämndens förslag.  

Överläggning 
Under överläggningen redovisas följande förslag: 
 
1. Thoralf Alfsson (SD) föreslår att kommunfullmäktige ska bifalla 

motionen. 
 

2. Ingemar Einarsson (C) föreslår att kommunfullmäktige ska bifalla 
kommunstyrelsens förslag.  

 
Sedan överläggningen avslutats frågar ordföranden om kommunfullmäktige vill 
bifalla motionen eller kommunstyrelsens förslag. Han finner att kommun-
fullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag. 
 
Omröstning begärs. Kommunfullmäktige godkänner följande omröstnings-
proposition: ”Den som vill bifalla kommunstyrelsens förslag röstar ja, den som 
vill bifalla motionen röstar nej”. Vid omröstningen avges 55 ja-röster och 6 
nej-röster (hur var och en röstar framgår av bilaga C). Det innebär att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag. 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att servicenämndens yttrande ska utgöra svar på 
motionen angående redovisning av det ekonomiska resultatet för kommunens 
vindkraftverk.  
 
Motionen ska härmed anses vara besvarad.  

Reservation 
Thoralf Alfsson (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag att 
bifalla motionen.  

§ 99 

Regionförbundet i Kalmar läns revisionsberättelse och 
årsredovisning 2017 
Dnr KS 2018/0409 
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Handlingar 
Regionförbundet i Kalmar läns skrivelse den 6 april 2018. 
 
Årsredovisning 2017. 
 
Revisionsberättelse. 
 
Granskningsrapport. 
 
Revisionsrapport.  
 
Kommunstyrelsens protokoll den 2 maj 2018, § 77. 

Bakgrund 
Regionförbundet i Kalmar län har upprättat en verksamhetsberättelse och 
årsredovisning för 2017. Revisorerna tillstyrker att styrelsen och de 
förtroendevalda i detta organ beviljas ansvarsfrihet för år 2017. 
 
Kommunstyrelsen har föreslagit att Kalmar kommun för sin del beviljar 
Regionförbundet i Kalmar läns styrelse ansvarsfrihet för 2017 och godkänner 
årsredovisningen 2017. 

Beslut 
Kalmar kommun beviljar för sin del Regionförbundet i Kalmar läns styrelse 
ansvarsfrihet för 2017 och godkänner årsredovisningen 2017. 
 

§ 100 

Kalmarsunds Gymnasieförbunds revisionsberättelse 
och årsredovisning 2017 
Dnr KS 2018/0427 

Handlingar 
Revisionsberättelse den 4 april 2018. 
 
Granskning av årsredovisning. 
 
Kommunstyrelsens protokoll den 2 maj 2018, § 78. 

Bakgrund 
Kalmarsunds Gymnasieförbund har överlämnat sin årsredovisning till 
kommunfullmäktige i de fyra medlemskommunerna. Revisorerna föreslår att 
kommunfullmäktige ska godkänna årsredovisningen och bevilja styrelsen 
(förbundsdirektionen) ansvarsfrihet. 
 
Kommunstyrelsen har föreslagit att Kalmar kommun för sin del beviljar 
styrelsen (förbundsdirektionen) för Kalmarsunds Gymnasieförbund och 
enskilda förtroendevalda i detta organ ansvarsfrihet för 2017 och godkänner 
årsredovisningen 2017. 
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Beslut 
Kalmar kommun beviljar för sin del styrelsen (förbundsdirektionen) för 
Kalmarsunds Gymnasieförbund och enskilda förtroendevalda i detta organ 
ansvarsfrihet för 2017 och godkänner årsredovisningen 2017. 
 

Jäv 
På grund av jäv deltar inte Björn Brändewall (L) i handläggningen av detta 
ärende.  
 

§ 101 

Samordningsförbundet i Kalmar läns revisions-
berättelse och årsredovisning 2017 
Dnr KS 2018/0416 

Handlingar 
Samordningsförbundet i Kalmar läns skrivelse den 16 april 2018. 
 
Årsredovisning 2017. 
 
Granskning av årsredovisning 2017. 
 
Revisionsberättelse 2017. 
 
Kommunstyrelsens protokoll den 2 maj 2018, § 79. 

Bakgrund 
Samordningsförbundet i Kalmar län har överlämnat årsredovisning för 2017. 
Revisorerna tillstyrker att förbundets årsredovisning godkänns och att 
förbundsstyrelsens ledamöter beviljas ansvarsfrihet för 2017. 
 
Kommunstyrelsen har föreslagit att Kalmar kommun för sin del beviljar 
förbundsstyrelsen för Samordningsförbundet i Kalmar län ansvarsfrihet för 
2017 och godkänner årsredovisningen 2017. 

Beslut 
Kalmar kommun beviljar för sin del förbundsstyrelsen för Samordnings-
förbundet i Kalmar län ansvarsfrihet för 2017 och godkänner årsredovisningen 
2017. 

§ 102 

Uppföljning av handlingsplaner och program 
Dnr KS 2018/0356 

Handlingar 
Kommunledningskontorets skrivelse den 4 april 2018. 
 
Uppföljning - Drogpolitiskt program 
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Uppföljning av handlingsplan för ekologiska och närproducerade livsmedel 
 
Uppföljning - Handlingsplan för giftfria förskolor och skolor 
 
Uppföljning - Handlingsplan för integration 
 
Uppföljning - Hbtq-handlingsplan – På lika villkor 
 
Uppföljning - Riktlinjer för bostadsförsörjning 
 
Uppföljning - Serviceplan 2016-2020 
 
Uppföljning av handlingsprogram enligt Lagen om Skydd mot olyckor 
 
Uppföljning - Program för idrottsturism 
 
Uppföljning - Handlingsplan för att förebygga våld mot kvinnor i nära 
relationer 
 
Uppföljning - Jämställdhetsprogram 
 
Kommunstyrelsens protokoll den 2 maj 2018, § 81. 

Bakgrund 
I Verksamhetsplan med budget för 2018 beslutade kommunfullmäktige om en 
samlad uppföljning av tidigare beslutade handlingsplaner och program. 
 
Respektive ansvarig tjänsteperson har gjort en kortfattad uppföljning/ 
lägesrapport av hur arbetet fortlöper, status nuläge, risker/svårigheter, m.m. 
 
Aktuella gällande handlingsplaner och program: 

- Drogpolitiskt program 2016-2020 
- Handlingsplan för att förebygga våld mot kvinnor i nära relationer 

2010 
- Handlingsplan för ekologiska och närproducerade livsmedel  

(2014-2020) 
- Handlingsplan för Giftfria förskole- och skolmiljöer i Kalmar kommun 
- Handlingsprogram - Lag (2003:778) om skydd mot olyckor  

(2015-2018) 
- Integration - en handlingsplan med fokus på inrikes och utrikes födda 

kalmarbor - 2016-2020 
- Jämställdhetsprogram för Kalmar kommun 2014-2020  
- Program för idrottsturism 2013-2018 
- På lika villkor - hbtq-handlingsplan 2016-2020 
- Riktlinjer för bostadsförsörjning 
- Serviceplan 2016-2020 - verktyg för att upprätthålla en god service i 

hela kommunen 
 
Övriga handlingsplaner och program vars uppföljning inte redovisas här: 
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- Fossilbränslefria Kalmar 2030, klimat- och energiprogram följs upp 

genom det årliga miljöbokslutet. 
- Personalprogram för Kalmar kommun beskriver vår värdegrund som 

arbetsgivare, hur vi ser på den kommunala arbetsplatsen samt vilka 
förväntningar och krav vi har på anställda.  

 
Kommunstyrelsen har föreslagit att kommunfullmäktige lägger uppföljningen 
av handlingsplaner och program till handlingarna. 

Beslut 
Kommunfullmäktige lägger uppföljningen av handlingsplaner och program till 
handlingarna. 

Protokollsanteckning 
Ledamöterna från MP redovisar en protokollsanteckning enligt följande: 
”Redovisningen av handlingsplanerna innehåller ofta en beskrivning av olika 
aktiviteter men inte i vilken utsträckning målen kommer att nås, vilket vi ser en 
brist i. I flera sammanhang talas det också om problem att uppnå mål på grund 
av resursbrist. Detta innebär i förlängningen att vi har en politisk majoritet som 
inte klarar av att finansiera genomförandet av de mål som de själva sätter upp, 
vilket är oroande. Den budget som kommunfullmäktige beslutar om bör 
finansiera de mål och åtaganden som kommunfullmäktige också antagit.  
 
När det gäller redovisningen för målet om att uppnå Fossilbränslefri kommun 
2030 hänvisas till miljöbokslutet. Där avsätts 3 korta sidor som redovisar 
genomförda aktiviteter för klimatmålen men ingen genomgång alls av 
möjligheterna till måluppfyllelse. För fossilbränslefri kommun 2030 krävs både 
en handlingsplan och mer detaljerad och framåtsyftande årliga redovisningar.” 
 

§ 103 

Fyllnadsval av lekmannarevisorsersättare i Kalmarhem 
AB och Kalmar Vatten AB efter Anna Baum (V) 
Dnr KS 2017/1279 

Handlingar 
Skrivelse från valberedningens presidium den 28 maj 2018. 

Beslut 
Kommunfullmäktige väljer Agneta Cedergren (M) till lekmannarevisors-
ersättare i Kalmarhem AB och i Kalmar Vatten AB efter Anna Baum (V) till 
och med årsstämman 2019. 
 

§ 104 

Anmälningsärenden 
 
- Kommunstyrelsens protokoll den 2 maj 2018 

KS 2018/0006 



 24 (34) 
Kommunfullmäktige 
 
 
 

PROTOKOLL 
 
Sammanträdesdatum 
2018-05-28 

 
 

- Högsta förvaltningsdomstolens beslut att inte meddela 
prövningstillstånd i överklagat ärende av förvärv av 
Guldfågeln Arena 
KS 2017/0748 
 

- Länsstyrelsens beslut om ny ersättare i kommunfullmäktige 
för Miljöpartiet 
KS 2017/1129  
 

- Länsstyrelsens beslut om fördelning av fasta valkretsmandat i 
Kalmar läns landsting 
KS 2018/0384 
 

- Samhällsbyggnadsnämndens svar på medborgarförslag om 
grönstruktur runt parkering och nybyggnation vid del av 
Kungsljuset 3, Lasarettsvägen 
KS 2017/1212 
 

- Samhällsbyggnadsnämndens svar på medborgarförslag om att 
man borde satsa mer på skolbussarna från Kalmarsunds-
skolan till Rockneby 
KS 2017/1335 
 

- Samhällsbyggnadsnämndens svar på medborgarförslag om att 
sänka hastigheten på Esplanaden 
KS 2018/0025 
 

- Samhällsbyggnadsnämndens svar på medborgarförslag om 
fartsänkning på Åsagatan i Rockneby till 30 km 
KS 2018/0069 
 

- Samhällsbyggnadsnämndens svar på medborgarförslag om 
medborgarinflytandemöten i Smedby 
KS 2018/0104 
 

- Samhällsbyggnadsnämndens svar på medborgarförslag om 
ändring från boendeparkering till tidsbegränsad parkering på 
Fiskaregatan 
KS 2018/0113 
 

- Samhällsbyggnadsnämndens svar på medborgarförslag om 
farthinder/skylt vid Malmbrogatan, Strandgatan 
KS 2018/0115 
 

- Samhällsbyggnadsnämndens svar på medborgarförslag om 
inhägnad aktivitetsgård för hundar i Lindsdal 
KS 2018/0116 
 

- Motion från Annika Carlsson Wistedt (MP) om att Kalmar 
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kommun utreder möjligheten att boende i familj blir ett 
huvudalternativ för ensamkommande unga 
KS 2018/0414 
 

- Motion från Pelle Sederkvist (M) om att ge föreningar 
möjlighet att sälja namnet på sin arena 
KS 2018/0450 
 

- Motion från Björn Brändewall (L) om att återkoppla 
gymnasieavhopp till grundskolorna 
KS 2018/0459 
 

- Motion från Max Troendlé (MP): Låt icke-binära omfattas av 
HBTQ-handlingsplanen 
KS 2018/0485 
 

- Medborgarförslag om att lägga ner kostsamma möten med 
politiker i donationsstiftelsen 
KS 2018/0462 
 

- Medborgarförslag om att göra fotbollsplanen väster om 
vattentornet till rastplats för hundar 
KS 2018/0463 
 

- Medborgarförslag om farthinder på Förnyelsevägen och Lech 
Walesas gata 
KS 2018/0466 
 

- Medborgarförslag om belysning längs strandpromenaden i 
Kalmarsundsparken 
KS 2018/0449 
 

- Medborgarförslag om att utreda och införa hastighetssänkare 
i Rinkabyholm 
KS 2018/0506 
 

- Granskning intern kontroll vid utbetalning av löner 
KS 2018/0390 
 

- Granskning av det systematiska arbetsmiljöarbetet avseende 
hot och våld 
KS 2018/0389 

 
 

§ 105 

Interpellation från Daphne Thuvesson (MP): Varför har 
vi ingen klimatanpassningsplan? 
Dnr KS 2018/0545 
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Kommunfullmäktige beslutar att Daphne Thuvesson (MP) får ställa följande 
interpellation till samhällsbyggnadsnämndens ordförande Mattias Adolfson (S): 
 
Kalmars översiktsplan antogs av kommunfullmäktige den 17 juni 2013.  
 
”I översiktsplanen tar vi till exempel hänsyn till behov av vägar, nya områden 
som är lämpliga att utveckla för bostäder eller verksamheter, värdefulla 
grönområden och riksintressen. Vi tänker också på miljö- och hälsofrågor. 
Översiktsplanen är utgångspunkten för vårt arbete med detaljplaner och 
fungerar som underlag för andra beslut.   
På sidan 148 – 149 står det: 
 
Klimatanpassning 
 
Klimatet håller på att förändras, vilket påverkar Kalmar på flera olika sätt. 
Arbetet med att begränsa klimat förändringarnas effekter måste ske från två 
håll, att minska utsläppen av växthusgaser och att anpassa samhället till ett 
förändrat klimat. Den fysiska planeringen erbjuder möjligheten till långsiktigt 
förebyggande klimatanpassningsarbete för framtidens bebyggelse och 
infrastruktur. Med klimatanpassning avses åtgärder som genomförs i syfte att 
undvika och minimera negativa effekter av klimatförändringar. Ett ändrat 
klimat tros leda till ökad nederbörd, stigande havsnivåer och högre temperatur. 
Andra exempel på effekter av klimatförändringar är ökade risker för 
översvämningar, ras, skred och erosion. Jorden blir allt varmare. 
  
Kalmar kommun kommer främst att beröras av de tre följande klimat-
förändringarna: 
 
Det blir varmare och årsmedeltemperaturen ökar och perioder med höga 
temperaturer blir vanligare där maxnivån ligger betydligt högre än idag. Detta 
leder till kortare perioder med is och snö. 
 
Det blir blötare och periodvis torrare 
Nederbörden väntas öka vintertid med upp till 60 procent i form av regn, 
vilket gör att översvämningar kommer att öka i låglänta områden. Sommartid 
väntas nederbörden minska med upp till 40 procent, vilket gör att det blir 
betydligt torrare. 
 
Havsnivån stiger 
Den senaste forskningen pekar på att havets medelvattennivå kommer att höjas 
med strax över en meter de närmaste 100 åren. Till det ska läggas det högst 
uppmätta högvattnet på cirka 1,5 meter som kan uppstå i samband med stark 
pålandsvind. Det betyder att havsvattennivåerna i framtiden kan ligga på 2,5 
meter över dagens medelvattenstånd. Dessa nivåer är inte statiska utan ska följa 
rådande rekommendationer. Arbete med en Klimat- och energistrategi och 
klimatanpassningsplan pågår i kommunen och där kommer denna fråga att 
behandla särskilt. Klimatanpassningsplanen ska tas fram som tematiskt tillägg 
till översiktsplanen. 
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Klimatanpassningsplan 
Det behöver tas fram en klimatanpassningsplan där kommunen identifierar 
vilka områden som är känsliga för ökad nederbörd, översvämningar och 
temperaturhöjningar samt vilka anpassningsåtgärder som behöver vidtas på 
både kort och lång sikt. Arbetet bör även omfatta en ny kartering av våra 
kustområden och beräkning av nya havsnivåer. “ 
  
Nu byggs det i Kalmar som aldrig förr – och nu har vi möjlighet att ta beslut 
som inkluderar långsiktiga och förebyggande åtgärder som är anpassad till de 
klimatförändringar vi vet är på väg. En klimatanpassningsplan är en 
förutsättning för att detta kan göras ordentlig. Men den lyser med sin 
frånvaro. Vi saknar detta viktiga verktyg så att vår fysiska planering kan ta det 
helhets grepp som behövs. 
  
Frågor till ordförande i samhällsbyggnadsnämnden och planutskottet Mattias 
Adolfsson: 
  

- Varför har inte arbetet med en klimatanpassningsplan prioriterats så att 
vi nu, 5 år efter beslut om översiktsplan och en klimatanpassningsplan 
som tematiskt tillägg, har tillgång till detta viktiga verktyg? 

 
- Finns det nu tillräcklig med resurser budgeterad så att en gedigen 

klimatanpassningsplan kan tas fram inom slutet på 2018 som tidigare 
utlovat? 

  __________ 
 
Mattias Adolfson lämnar följande svar på interpellationen: 
 
Tack för din interpellation som handlar om uppdraget att arbeta fram en 
klimatanpassningsplan. Här kommer svar på dina konkreta frågor: 
 
Varför har inte arbetet med en klimatanpassningsplan prioriterats så att vi nu, 5 
år efter beslut om översiktsplan och en klimatanpassningsplan som tematiskt 
tillägg, har tillgång till detta viktiga verktyg? 
 
Klimatfrågorna är ständigt en del av vår planering.  Vid nybyggnation följer vi 
de rekommendationer från bl.a. Länsstyrelsens har. Detta innebär att alla nya 
byggnader anpassas så att de klarar en förändring av klimatet och höjda 
havsnivåer. 
  
MSB har i en rapport uppmärksammat risken för betydande översvämning i 
Kalmar på grund av stigande havsnivåer. Detta på grund av ett 
översvämningsdirektiv från EU som Sverige måste följa. Under en treårs-
period ska MSB och Länsstyrelsen i samarbete med kommunen ta fram en 
hotkartering samt en riskkartering med handlingsplan med tänkbara åtgärder.  
 
Det positiva med direktivet är att översvämningsproblematiken hos flera 
tätorter i landet har börjat uppmärksammats på nationell nivå. Idag utgår 
klimatanpassningsarbetet i stor utsträckning från att kommunerna ska lösa det 
själva, men långsiktigt kommer det med stor sannolikhet att behövas 
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storskaliga åtgärder på nationell nivå för att hantera konsekvenserna av ett 
förändrat klimat. 
 
Det är viktigt att det arbete som nu ska genomföras i samarbete med MSB och 
Länsstyrelsen också blir samordnat med vårt eget arbete med 
klimatanpassningsplanen. Därför är tidsplanen reviderad.  
 
Tidsplanen ser nu ut som följer: 
 
Samrådsbeslut SBN vinter 2018/2019 
Samrådsperiod 1:a kvartalet 2018 
 
Utställningsbeslut SBN hösten 2019 
Utställningsperiod 4:e kvartalet 2019 
 
Antagande SBN, KS, KF 1:a kvartalet 2020 
 
Finns det nu tillräcklig med resurser budgeterad så att en gedigen klimat-
anpassningsplan kan tas fram inom slutet på 2018 som tidigare utlovat? 
 
Samhällsbyggnadsnämnden ser till att det finns personella resurser för detta 
arbete. Däremot kommer kostnader att tillkomma när den expertkompetens 
som behövs i form av bl.a. konsulter. Detta kostnadsberäknas och kommer att 
bli en del i kommande budgetarbetet. 
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Bilaga A 

§ 96 Strategi för jämställdhet 2018-2022 

Ledamöter Parti K

 

Ersättare Ja Nej Avst F

 

Roger Kaliff ordf                        (S)        A

       

                                         X        
Ann-Marie Engström 1:e v ordf            (S)        A

       

                                         X        
Per-Olof Jonsson 2:e v ordf              (M)        A

       

Kerstin Edvinsson                        X        
Johan Persson                            (S)        A

       

                                         X        
Dzenita Abaza                            (S)        A

       

                                         X        
Mattias Adolfson                         (S)        A

       

                                         X        
Marie Simonsson                          (S)        A

       

                                         X        
Roger Holmberg                          (S)        A

       

                                         X        
Magnus Lundén                            (S)        A

       

                                         X        
Michael Ländin                           (S)        A

       

                                         X        
Marianne Dahlberg                        (S)        A

       

                                         X        
Nasim Malik                              (S)        A

       

                                         X        
Annika Brodin                            (S)        A

       

                                         X        
Steve Sjögren                            (S)        A

       

Helena Olsson                            X        
Anette Lingmerth                         (S)        A

       

Ylva Hällblad                            X        
Lasse Johansson                          (S)        A

       

                                         X        
Elisabeth Gustavsson                     (S)        A

       

                                         X        
Robert Sigvardsson                       (S)        A

       

                                         X        
Mona Jeansson                            (S)        A

       

                                         X        
Bjarne Ringdahl                          (S)        A

       

Gunnar Nilsson                           X        
Anne-Cathrine Lindh                      (S)        A

       

                                         X        
Stig Persson                             (S)        A

       

                                         X        
Kristina Podolak-Andersson               (S)        A

       

                                         X        
Gunilla Johansson                        (S)        A

       

                                         X        
Elisabeth Heimark Sjögren                (S)        A

       

                                         X        
Peter Olofsson                           (S)        A

       

                                         X        
Gunnel Akinder                           (S)        A

       

                                         X        
Mattias Spångberg                        (S)        A

       

Nikos Strachinis                         X        
Ingvar Nilsson                           (S)        A

       

                                         X        
Anders Andersson                         (C)        A

       

                                         X        
Gunnar Olsson                            (C)        A

       

                                         X        
Ingemar Einarsson                        (C)        A

       

                                         X        
Ann-Cristin Fredriksson                  (C)        A

       

Erik Ciardi                              X        
Anita Wollin                             (C)        A

       

                                         X        
Bertil Dahl                              (V)        A

       

                                         X        
Liselotte Ross                           (V)        A

       

                                         X        
Leila ben Larbi                          (V)        A

       

                                         X        
Christina Fosnes                         (M)        A

       

                                         X        
Per Dahl                                 (M)        A

       

                                         X        
Jonas Lövgren                            (M)        A

       

                                         X        
Alexander Critén                         (M)        A

       

Pelle Sederkvist                         X        
Kajsa Hedin                              (M)        A

       

                                         X        
Lisa Jalmander                           (M)        A

       

                                         X        
Jan R Andersson                          (M)        A

       

                                         X        
Måns Linge                               (M)        A

       

                                         X        
Inger Hilmansson                         (L)        A

       

Birgitta Nordlöw                         X        
Björn Brändewall                         (L)        A

       

                                         X        
Carl-Henrik Sölvinger                    (L)        A

       

                                         X        
Anna-Britt Wejdsten                      (L)        A

       

                                         X        
Mark Hammar                              (MP)       A

       

                                          X      

Transport: 49 1 0 0 



 30 (34) 
Kommunfullmäktige 
 
 
 

PROTOKOLL 
 
Sammanträdesdatum 
2018-05-28 

 
Bilaga A, forts 

§ 96 Strategi för jämställdhet 2018-2022 
 

Transport: 49 1 0 0 

Ledamöter Parti K

 

Ersättare Ja Nej Avst F

 

Daphne Thuvesson                         (MP)       A

       

                                          X      
Max Troendlé                             (MP)       A

       

                                          X      
Annika Carlsson Wistedt                  (MP)       A

       

                                          X      
Christopher Dywik                        (KD)       A

       

                                          X      
Bengt-Olof Roos                          (KD)       A

       

Fredrik Sjömar                            X      
Thoralf Alfsson                          (SD)       A

       

                                          X      
Lars Peterson                            (SD)       A

       

                                          X      
Lars Rosén                               (SD)       A

       

                                          X      
Petra Gustafsson                         (SD)       A

       

Thomas Salonen                            X      
Carina Falkestad                         (SD)       A

       

                                          X      
Krister Thornberg                        (SD)       A

       

                                          X      

SUMMA: 49 12 0 0 
 
  



 31 (34) 
Kommunfullmäktige 
 
 
 

PROTOKOLL 
 
Sammanträdesdatum 
2018-05-28 

 
Bilaga B 

§ 96 Strategi för jämställdhet 2018-2022 

Ledamöter Parti K

 

Ersättare Ja Nej Avst F

 

Roger Kaliff ordf                        (S)        A

       

                                         X        
Ann-Marie Engström 1:e v ordf            (S)        A

       

                                         X        
Per-Olof Jonsson 2:e v ordf              (M)        A

       

Kerstin Edvinsson                        X        
Johan Persson                            (S)        A

       

                                         X        
Dzenita Abaza                            (S)        A

       

                                         X        
Mattias Adolfson                         (S)        A

       

                                         X        
Marie Simonsson                          (S)        A

       

                                         X        
Roger Holmberg                          (S)        A

       

                                         X        
Magnus Lundén                            (S)        A

       

                                         X        
Michael Ländin                           (S)        A

       

                                         X        
Marianne Dahlberg                        (S)        A

       

                                         X        
Nasim Malik                              (S)        A

       

                                         X        
Annika Brodin                            (S)        A

       

                                         X        
Steve Sjögren                            (S)        A

       

Helena Olsson                            X        
Anette Lingmerth                         (S)        A

       

Ylva Hällblad                            X        
Lasse Johansson                          (S)        A

       

                                         X        
Elisabeth Gustavsson                     (S)        A

       

                                         X        
Robert Sigvardsson                       (S)        A

       

                                         X        
Mona Jeansson                            (S)        A

       

                                         X        
Bjarne Ringdahl                          (S)        A

       

Gunnar Nilsson                           X        
Anne-Cathrine Lindh                      (S)        A

       

                                         X        
Stig Persson                             (S)        A

       

                                         X        
Kristina Podolak-Andersson               (S)        A

       

                                         X        
Gunilla Johansson                        (S)        A

       

                                         X        
Elisabeth Heimark Sjögren                (S)        A

       

                                         X        
Peter Olofsson                           (S)        A

       

                                         X        
Gunnel Akinder                           (S)        A

       

                                         X        
Mattias Spångberg                        (S)        A

       

Nikos Strachinis                         X        
Ingvar Nilsson                           (S)        A

       

                                         X        
Anders Andersson                         (C)        A

       

                                         X        
Gunnar Olsson                            (C)        A

       

                                         X        
Ingemar Einarsson                        (C)        A

       

                                         X        
Ann-Cristin Fredriksson                  (C)        A

       

Erik Ciardi                              X        
Anita Wollin                             (C)        A

       

                                         X        
Bertil Dahl                              (V)        A

       

                                         X        
Liselotte Ross                           (V)        A

       

                                         X        
Leila ben Larbi                          (V)        A

       

                                         X        
Christina Fosnes                         (M)        A

       

                                         X        
Per Dahl                                 (M)        A

       

                                         X        
Jonas Lövgren                            (M)        A

       

                                         X        
Alexander Critén                         (M)        A

       

Pelle Sederkvist                         X        
Kajsa Hedin                              (M)        A

       

                                         X        
Lisa Jalmander                           (M)        A

       

                                         X        
Jan R Andersson                          (M)        A

       

                                         X        
Måns Linge                               (M)        A

       

                                         X        
Inger Hilmansson                         (L)        A

       

Birgitta Nordlöw                         X        
Björn Brändewall                         (L)        A

       

                                         X        
Carl-Henrik Sölvinger                    (L)        A

       

                                         X        
Anna-Britt Wejdsten                      (L)        A

       

                                         X        
Mark Hammar                              (MP)       A

       

                                         X        

Transport: 50 0 0 0 



 32 (34) 
Kommunfullmäktige 
 
 
 

PROTOKOLL 
 
Sammanträdesdatum 
2018-05-28 

 
Bilaga B, forts 

§ 96 Strategi för jämställdhet 2018-2022 
 

Transport: 50 0 0 0 

Ledamöter Parti K

 

Ersättare Ja Nej Avst F

 

Daphne Thuvesson                         (MP)       A

       

                                         X        
Max Troendlé                             (MP)       A

       

                                         X        
Annika Carlsson Wistedt                  (MP)       A

       

                                         X        
Christopher Dywik                        (KD)       A

       

                                          X      
Bengt-Olof Roos                          (KD)       A

       

Fredrik Sjömar                            X      
Thoralf Alfsson                          (SD)       A

       

                                          X      
Lars Peterson                            (SD)       A

       

                                          X      
Lars Rosén                               (SD)       A

       

                                          X      
Petra Gustafsson                         (SD)       A

       

Thomas Salonen                            X      
Carina Falkestad                         (SD)       A

       

                                          X      
Krister Thornberg                        (SD)       A

       

                                          X      

SUMMA: 53 8 0 0 
 
  



 33 (34) 
Kommunfullmäktige 
 
 
 

PROTOKOLL 
 
Sammanträdesdatum 
2018-05-28 

 
Bilaga C 

§ 98 Motion från Thoralf Alfsson (SD) angående redovisning av det ekonomiska 
resultatet för kommunens vindkraftverk 

Ledamöter Parti K

 

Ersättare Ja Nej Avst F

 

Roger Kaliff ordf                        (S)        A

       

                                         X        
Ann-Marie Engström 1:e v ordf            (S)        A

       

                                         X        
Per-Olof Jonsson 2:e v ordf              (M)        A

       

Kerstin Edvinsson                        X        
Johan Persson                            (S)        A

       

                                         X        
Dzenita Abaza                            (S)        A

       

                                         X        
Mattias Adolfson                         (S)        A

       

                                         X        
Marie Simonsson                          (S)        A

       

                                         X        
Roger Holmberg                          (S)        A

       

                                         X        
Magnus Lundén                            (S)        A

       

                                         X        
Michael Ländin                           (S)        A

       

                                         X        
Marianne Dahlberg                        (S)        A

       

                                         X        
Nasim Malik                              (S)        A

       

                                         X        
Annika Brodin                            (S)        A

       

                                         X        
Steve Sjögren                            (S)        A

       

Helena Olsson                            X        
Anette Lingmerth                         (S)        A

       

Ylva Hällblad                            X        
Lasse Johansson                          (S)        A

       

                                         X        
Elisabeth Gustavsson                     (S)        A

       

                                         X        
Robert Sigvardsson                       (S)        A

       

                                         X        
Mona Jeansson                            (S)        A

       

                                         X        
Bjarne Ringdahl                          (S)        A

       

Gunnar Nilsson                           X        
Anne-Cathrine Lindh                      (S)        A

       

                                         X        
Stig Persson                             (S)        A

       

                                         X        
Kristina Podolak-Andersson               (S)        A

       

                                         X        
Gunilla Johansson                        (S)        A

       

                                         X        
Elisabeth Heimark Sjögren                (S)        A

       

                                         X        
Peter Olofsson                           (S)        A

       

                                         X        
Gunnel Akinder                           (S)        A

       

                                         X        
Mattias Spångberg                        (S)        A

       

Nikos Strachinis                         X        
Ingvar Nilsson                           (S)        A

       

                                         X        
Anders Andersson                         (C)        A

       

                                         X        
Gunnar Olsson                            (C)        A

       

                                         X        
Ingemar Einarsson                        (C)        A

       

                                         X        
Ann-Cristin Fredriksson                  (C)        A

       

Erik Ciardi                              X        
Anita Wollin                             (C)        A

       

                                         X        
Bertil Dahl                              (V)        A

       

                                         X        
Liselotte Ross                           (V)        A

       

                                         X        
Leila ben Larbi                          (V)        A

       

                                         X        
Christina Fosnes                         (M)        A

       

                                         X        
Per Dahl                                 (M)        A

       

                                         X        
Jonas Lövgren                            (M)        A

       

                                         X        
Alexander Critén                         (M)        A

       

Pelle Sederkvist                         X        
Kajsa Hedin                              (M)        A

       

                                         X        
Lisa Jalmander                           (M)        A

       

                                         X        
Jan R Andersson                          (M)        A

       

                                         X        
Måns Linge                               (M)        A

       

                                         X        
Inger Hilmansson                         (L)        A

       

Birgitta Nordlöw                         X        
Björn Brändewall                         (L)        A

       

                                         X        
Carl-Henrik Sölvinger                    (L)        A

       

                                         X        
Anna-Britt Wejdsten                      (L)        A

       

                                         X        
Mark Hammar                              (MP)       A

       

                                         X        

Transport: 50 0 0 0 



 34 (34) 
Kommunfullmäktige 
 
 
 

PROTOKOLL 
 
Sammanträdesdatum 
2018-05-28 

 
Bilaga C, forts 

§ 98 Motion från Thoralf Alfsson (SD) angående redovisning av det ekonomiska 
resultatet för kommunens vindkraftverk 

 

Transport: 50 0 0 0 

Ledamöter Parti K

 

Ersättare Ja Nej Avst F

 

Daphne Thuvesson                         (MP)       A

       

                                         X        
Max Troendlé                             (MP)       A

       

                                         X        
Annika Carlsson Wistedt                  (MP)       A

       

                                         X        
Christopher Dywik                        (KD)       A

       

                                         X        
Bengt-Olof Roos                          (KD)       A

       

Fredrik Sjömar                           X        
Thoralf Alfsson                          (SD)       A

       

                                          X      
Lars Peterson                            (SD)       A

       

                                          X      
Lars Rosén                               (SD)       A

       

                                          X      
Petra Gustafsson                         (SD)       A

       

Thomas Salonen                            X      
Carina Falkestad                         (SD)       A

       

                                          X      
Krister Thornberg                        (SD)       A

       

                                          X      

SUMMA: 55 6 0 0 
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